
Beskæftigelsesministerens besvarelse af spørgsmål nr. 2 af 
13. april 2005 fra Folketingets Arbejdsmarkedsudvalg (L 116)

Spørgsmål nr. 2: 
Ministeren bedes uddybe det i bemærkningerne side 4 omtalte vedrørende 
erfaringerne med administrationen af sager om betaling af udgifter til fremti-
dig sygebehandling m.v.

Svar:  
Et af hovedelementerne ved arbejdsskadereformen var, at sagsbehandlingsti-
den i arbejdsskadesager nedbringes.

Dette modvirkes imidlertid ved at lade afgørelsen om betaling af udgifter til 
fremtidige behandlinger indgå i den samlede afgørelse fra Arbejdsskadesty-
relsen. 

Det skyldes blandt andet, at der er et stort antal sager, hvor der ikke bliver ta-
le om varige følger i form af et varigt mén eller et tab af erhvervsevne, men 
hvor der alene bliver tale om sygebehandling. 

Ved at lade afgørelsen om betaling af udgifter til fremtidig sygebehandling 
udgå af den samlede afgørelse fra Arbejdsskadestyrelsen kan tilskadekomne 
hurtigt få en afgørelse i arbejdsskadesager, der således ikke forsinkes af af-
gørelsen om betaling af udgifter til fremtidig sygebehandling.

Som det fremgår af svaret på spørgsmål 1 tager forsikringsselskaberne alle-
rede i dag stilling til de krav om betaling af udgifter til sygebehandling, der 
opstår under sagens behandling. Det betyder, at forsikringsselskaberne har 
de nødvendige oplysninger til brug for afgørelsen af spørgsmålet om betaling 
for udgifter til fremtidig sygebehandling.

Dette vil medvirke til at nedbringe sagsbehandlingstiden i arbejdsskadesager. 
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